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Dag og år
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Formandens
initialer Blad nr.

85

Kl. 18.00 (ingen servering) TEMADRØFTELSE:

Udvikling af Frederiksborg Amts sundhedsvæsen.
Se pkt. 74

./. Oplæg fremsendes vedlagt.

DAGSORDEN

til Byrådets møde onsdag den 23. august 1995, 
kl. 19.00 i Raadsalen.

Fraværende:

64. Orientering og efterretning.

a.
Love, cirkulærer og bekendtgørelser

b.
Informationer fra KL:
nr. 1031 Samarbejdsaftale mellem Kort- og Matri

kelstyrelsen og Kommunernes Landsfor
ening.

nr. 1032 Udbringning af spildevandsslam på land
brugsjord.

nr. 1033 Information om lov om brobygning.
nr. 1034 Psykosociale risikofaktorer -Arbejdstil

synets rolle.
nr. 1035 Ophævelse af ældreservice-ordningen fra 

1996.
nr. 1036 Den regionale administration af EUs 

strukturfonde 1995-99.

d.
ECO-nøgletal 8 tabeller: 
Resultatopgørelse 1994 
Erhvervsstruktur 1994 
Vækst i erhvervene 1990-94
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Bruttoindkomster 1993 
Budgetoverskridelse, nettodriftsudgifter 1994 
Budgetoverskridelse, bruttodriftsudgifter 1994 
Boligydelse til pensionister 1994 
Boligsikring, nøgletal 1994.

e.
Kurser.

f.
Slangerup Speedway Klub fremsender 2.8.1995 regn
skab for 1. og 2. kvartal 1995.

g- .
Der har været ønske om i amtet i fællesskab at kunne 
bakke op om sager af betydning for amtet, f.eks. af re
gionplanmæssig karakter. I den anledning indbyder 
Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt til møde på 
Allerød Rådhus den 14.9.1995, kl. 15.00.

h.
Referat af borgmestermøde 12.6.1995 om Bycirkel
samarbejdet i Frederikssundfingeren.

i.
Pjece udarbejdet af Ligestillingsrådet med eksempler på 
konkret ligestillingsarbejde i danske virksomheder.

j-
Registertilsynets årsberetning 1994. 

k.
Beretning og regnskab 1994 for Kommunernes gensi
dige Forsikringsselskab.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet
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Beretning og årsregnskab 1994 for DataCentralen a/s.

m.
Boligselskabets Lejerbos beretning 1994.

n.
Beretning og regnskab 1994 for Kommunedata.

o.
Formandsberetning afgivet på HNGs repræsentant
skabsmøde 19.5.1995.
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Byrådet

Kommuneplan 1995 for Skævinge Kommune.

q-
Forslag til kommuneplan 1995-2005 for Stenløse Kom
mune.

r.
Ledøje-Smørum Kommune fremsender forslag til tillæg 
nr. 10 til kommuneplan 1988-96 om planlægning for 
vindmøller.

s.
Frederikssund Kommune fremsender forslag til tillæg nr. 
6 til kommuneplan 1989-2001 om planlægning for 
vindmøller.

t.
Advokaterne, Slangerup orienterer om at retssagen An
delsboliger Banevænget - HHM Byg A/S ctr. Slangerup 
Kommune skal fortsætte, idet konkursboet har valgt at 
indtræde i retssagen

u.
Teknisk forvaltning meddeler advokat Steen Hermann 
Thomsen, at man ikke har bemærkninger til Jordbrugs
kommissionens tilladelse til, at foreningen 
Kratmølleskoven erhverver matr. nr. 120 Slangerup.

v.
Liste af 6. juli 1995 over personer, der har modtaget til
bagebetalingspligtig hjælp, som afskrives på grund af 5 
års forældelsesfristen. Afskrivningen beløber sig til
61.000,66 kr.

x.
Referat af møde i Erhvervsudvalget 7.8.1994.

y.
Ejeren af Lindegårds Alle 14 har sendt kopi af brev til 
Frederiksborg Amts Avis. Brevet fortæller om glæden 
ved at bo ved siden af en børnehave.

z.
Klage over Slangerup brandvæsen i forbindelse med 
markbrand i Sundbylille.
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æ.
Indenrigsministeriets publikation "Indenrigsministeriets 
afgørelser og udtalelser om kommunale forhold 1994".

65. Økonomirapportering.
./. Økonomirapport for august 1995 vedlagt.

Nedenstående ansøgninger om tillægsbevillinger er 
indarbejdet i rapporten.

A. Regulering vedr. tilskud og udligning, til 
afregning i 1995.

Reguleringerne omfatter:

® Midtvejsregulering af statstilskuddet for 1995, samt 
efterregulering tidligere år

o Midlertidig refusion af kommunens udgifter på 
børnepasnings- og ældreområdet

® Statslig affegningsgaranti for skatteåret 1993.

• Efterreguleringer af tilsvar til udligningsordningerne 
vedr. flygtninge:

® Foreløbig regulering vedr. momsudligning 1995.

De samlede virkninger af ovenstående betyder, 
sammenlignet med budget 1995, at kommunens 
kassebeholdning kan opskrives med i alt 1.399.000 kr.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Taget til efterretning.

B. Opførelse af ny børnehave
16.06.00G01 
F2833 loha

Byrådet godkendte på sit møde den 24. maj 1995 Øko
nomiudvalgets indstilling om, at der bygges en 60-80 
børns børnehave/integreret institution med placering på
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arealet ved svømmehal under forudsætning af, at der 
skete en nabohøring.

Borger og Virksomhedsudvalget anmodedes endvidere 
om en vurdering af behovet for vuggestuepladser i for
bindelse med den nye institution.

På Borger og Virksomhedsudvalgets møde den 6.6.95 
drøftede man behovet for vuggestuepladser og fremkom 
med indstilling om, at der bygges en 60 børns institution 
som integreret institution.

Efter høringsfristen var der indkommet flere indsigelser.

Teknisk Udvalg besluttede derfor på mødet den 15.6.95 
ikke at give dispensation fra lokalplanen.

På et ekstraordinært møde den 5. juli besluttede Byrådet 
at sende lokalplan nr. 13.1 til høring.

Lokalplanen dækker området omkring svømmehallen, 
og der gives i planen mulighed for to forskellige place
ringer af den nye børnehave.

Forvaltningen har i samarbejde med Teknisk forvaltning 
udarbejdet en tids- og handleplan for etableringen af den 
nye børnehave se bilag 1.

Endvidere har forvaltningen udarbejdet overslag over 
anlægs- og driftsudgifter (bilag 2).

Udgifter vedr. børnehave/integreret institution til 80 
børn vil foreligge til mødet.

Udgifter vedr. børnehave/integreret institution til 60 
børn. (Beregnet udfra Børnehaven Lindehuset) :

Anlægsudgift: 4520.000,- kr.
Driftsudgifter: 2424.000,- kr.
Indtægter/forældrebetaling: 820.800,- kr.
Nettodriftsudgift:_______________1603,200,- kr.pr.år.

Såfremt der bygges en børnehave/integreret institution 
til 60 børn, vil presset på dagplejen efterhånden aftage 
noget, idet de 3-årige automatisk vil fa en plads i børne
have. Det vil derfor på sigt være muligt at nednormere 
dagplejen.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.
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Nednormering af dagplejen fra 196 til 180 heldagsplad
ser.

Nettomindreudgift: 585.000 kr.pr.år.
Samlede driftsudgift (indregnet
mindreudgift til dagpleje):__________ 1.018,200 kr.pr.år.

Årlige nettodriftsudgift i 1995-priser: 1.603.200 kr. 
Årlige nettodriftsudgift i 1995-priser 
v. nednormering af dagplejen: 1.018.200 kr.

Beregning vedr. drift i 1996. (Anført i 1995-priser). 
Driftsudgift for ny børnehave i 1996 for perioden august 
til december. 688,000 kr.

Ved nednormering af dagplejen pr. 1.8.96 kan opnås 
følgende nettodriftsudgift for den nye børnehave

424,250,- kr.

Indstilling:
Sagen indstilles til drøftelse i udvalget.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 8. august 
1995:
Det indstilles, at der opføres en 60 børns integreret insti
tution. Endvidere indstilles, at der gives en anlægsbevil
ling på kr. 4.520.000,- og at der indarbejdes driftsbud
get for en 60 børns børnehave/institution i perioden 1/8- 
31/12 i budget 1996 og overslagsår.

Peter Jacobsen ønsker en udvidelse til 80 børns institu
tion, gerne med de 20 børn på Kroghøj.

OBS!
Af hensyn til sagens fuldstændige oplysning tilføjes 
nedenfor i kursiv det fulde referat fra Borger og 
Virksomhedsudvalgets drøftelse den 6. juni 1995 af 
dagsordenens pkt. 68: Opførelse af ny børnehave:

Hverken udvalgsflertallets indstilling eller 
Socialdemokratiets mindretalsindstilling har været 
forelagt byrådet, idet sagen afVentede fremlæggelse af 
egentlig forslag til tillægsbevilling.

{Byrådet godkendte på sit møde den 24. maj 1995 ind
stillingen om, at der bygges en 60 børns børnehave med
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placering på arealet ved svømmehal under 
forudsætning a f  at der sker en nabohøring med henblik 
på opførelse a f  en børnehave/integreret institution på  
60-80 børn, og at Borger og Virksomhedsudvalget 
anmodes om en vurdering a f  behovet fo r  
vuggestuepladser i forbindelse med den nye institution. 
Endelig anmodes Idrætsbestyrelsen også om en udta
lelse vedr. placering.

Forvaltningen kan oplyse, at Byrådet tidligere har 
besluttet målsætning om integreret institution ved 
opførelse a f  ny børnehave. Dette indebærer, at der i 
byggeriet tages højde fo r  de særlige behov, der er i 
forbindelse med pasning a f  børn under 3 år.

Indstilling:
Sagen indstilles til drøftelse i udvalget.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 6. ju n i 1995:
Udvalget indstiller at der bygges en 60 børns 
børnehave som integreret institution.

Allan Madsen:
Der opføres en integreret institution med plads til 80 
børn med henblik på at tilgodese det øgede 
pasningsbehov. }

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Det indstilles, at der opføres en 60 børns 
børneinstitution.

Samtidig drøftes på det kommende budgetseminar 
behovet for renovering og udvidelse af Børnehuset 
Kroghøj til en 60 børns integreret børneinstitution.

I øvrigt anbefales Borger og Virksomhedsudvalgets 
indstilling.

C. Forslag til løsning af pladsproblem vedr. 
børnehavepladser efterår 1995
16.06.01G01 
F2875 loha

I perioden fra oktober 1995 og indtil den nye børnehave 
kan tages i brug, vil der være behov for etablering af
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midlertidig pasningskapacitet, hvis pladsgarantien skal 
overholdes.

Af tidsplanen for etableringen af den nye børnehave 
(bilag 1) fremgår det, at børnehaven først forventes klar 
til ibrugtagning 1.8.96.

Som det ser ud pr. 30.6. - jævnfør den seneste opgørelse 
for børneområdet - kan pladsgarantien, dvs. at forældre
ne skal tilbydes plads senest 2 måneder efter den ud
meldte behovsdato, ikke overholdes, når vi når efteråret 
1995.

Der er derfor behov for at etablere midlertidige pladser 
eller informere om, at kommunen i en periode ikke kan 
overholde den vedtagne pladsgaranti.

Forvaltningen har undersøgt følgende muligheder for at 
etablere midlertidige pladser:

1.
Midlertidig børnehave i bygningen på Idrætsvej nr. 
3A, hvor Legestuen og dagplejen har lokaler samt i 
pavillon.
Der vil, hvis forslaget gennemføres, kunne passes 45 
børn i bygningerne på Idrætsvej samt i en midlertidig 
opstillet pavillon.

Samlet forventes det, at der kan etableres ca. 30 pladser 
i Legestuen/dagplejens lokaler.
Endvidere kan der på grunden ved Idrætsvej opsættes 
en pavillon på ca. 70 m2, hvor der kan passes ca. 15 
børn.

Personale:
Ved på denne måde at etablere en midlertidig institution, 
kan lederen af den nye børnehave evt. allerede ansættes 
pr. oktober, og fa ansvaret for de 45 børn.

Den samlede personalenormering bør, ifølge de nuvæ
rende normeringsaftaler, være på 6,6 fuldtidsstillinger. 
Dertil skal lægges ca. 5 timer ugentligt til rengøring.

Aftaler:
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Byrådet

Det vil være nødvendigt at kontakte bestyrelsen for den 
selvejende institution Legestuen samt bestyrelsen for 
dagplejen for at fa gennemført aftaler med disse parter.

Det er nødvendigt, at indgå i en forhandling med de fag
lige organisationer vedr. den eventuelle normering i en 
midlertidig institution i lokalerne på Idrætsvej.

Øvrige udgifter:
Der vil være behov for at anskaffe inventar og legered
skaber. Dette kan dog afholdes over budgettet til den 
nye børnehave, og flyttes med derud ved dennes start.

Det kan overvejes at give dagplejen et beløb til udflugter 
og andre aktiviteter i de måneder, hvor de må undvære 
deres lokaler.
Driftsbudget: 130.000 kr.
Lønudgift: 1344.000 kr.
Rammebeløb: 72.000 kr.
Forældrebetaling:___________________ -513,000 kr.

Nettodriftsudgift i forbindelse med 
etablering af 45 midlertidige pladser 1033.000 kr.

2. Etablering af skovbørnehave.
En skovbørnehave kan etableres midlertidigt ved at leje 
et større sommerhus eller en spejderhytte.

Ved indskrivning af 45 børn vurderes udgifterne samt 
indtægterne at være som anført under forslag 1.

Dette betyder, at en midlertidig skovbørnehave vil 
kunne etableres og drives i perioden oktober 1995 til 
august 1996 for en samlet udgift på ca. 1,033,000 kr.

Indstilling:
Udvalget bedes tage stilling til, hvordan pasningspro
blemet ønskes løst, indtil den nye børnehave kan tages i 
brug.

Borger og Virksomhedsudvalget, den 8. august 
1995:
Det indstilles, at der i perioden 1/10 95-1/8 96 etableres 
en midlertidig institution i lokalerne på Idrætsvej kom
bineret med pavillon.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

23. august 1995 93
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Det indstilles samtidig at der til driften i 1995 gives en 
tillægsbevilling på 310.000,- kr. og at der i budgettet 
indarbejdes de nødvendige konsekvensændringer.

Legestuens og dagplejens ledelse og bestyrelser kontak
tes omkring forslag.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Anbefales som indstillet i Borger og 
Virksomhedsudvalget.

66. Årsberetning 1994.
00.01K07 
F 2879 loan

Årsberetning fremlægges med indstilling

at denne fremsendes til Byrådet med anmodning om 
godkendelse og oversendelse til kommunens revisor.

. Samtidig vedlægges 5 anlægsregnskaber til Byrådets 
orientering.

./. Årsberetningen vedlægges, er udsendt til Økonomiud
valgets medlemmer.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Indstilles til Byrådets godkendelse.

67. Orlov fra byrådsarbejdet.
00.01 A10 
F 2882 kily

Byrådsmedlem Allan Madsen har bedt om fritagelse fra 
byrådsarbejdet i perioden 23. september til 24. oktober 
1995, på grund af bortrejse i forbindelse med arbejde.

Samtidig beder Allan Madsen om indkaldelse af sted
fortræder til byråds- og udvalgsmøder i perioden.
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Byrådet

I brev af 4. juli 1995 beder 1. stedfortræder Hans Henrik 
Larsen på grund af arbejde om fritagelse fra at indtræde 
som stedfortræder. 2. stedfortræder er Hans Chr. Dib- 
bern, Rugmarken 6.

Udover Byrådet er Allan Madsen repræsenteret i Borger 
og Virksomhedsudvalget, Skolebestyrelsen Kingosko- 
len, Valgbestyrelsen og i Boligselskabet Lejerbo Bane
vænget.

Det indstilles,
at 2. stedfortræder Hans Chr. Dibbern indkaldes i perio
den 23. september til 24. oktober 1995.

68. Andelsboliger Bakkebo III.
03.03.01.052 
F 6902 moni

Biilow & Nielsen Andelsboliger A/S fremsender revide
ret skema A med anmodning om støtte til 16 andelsboli
ger på Bakkebo i stedet for de 11 boliger, som Byrådet 
meddelte støtte til den 28. juni 1995, på baggrund af 
øget efterspørgsel på andelsboliger i området.

Boligministeriet har med skrivelse af 9. februar 1995 
udmeldt en samlet kvote på 39 private andelsboliger for 
1995. Biilow & Nielsen har med skrivelse af 13. februar 
1995 fået meddelelse om, at de indtil 1. juni 1995 kunne 
disponere over en kvote på 29 private andelsboliger på 
arealet. Denne kvote er ikke efterfølgende disponeret til 
anden side, hvorfor der er rummelighed til de 16 boliger 
indenfor kvotetildelingen.

Det aktuelle projekt udgør den sydlige del af arealet, 
hvor det tidligere godkendte projekt udgjorde den nord
lige del.

Det godkendte rammebeløb udgør for 3. kvartal 1995 
kr. 9.600, hvilket svarer til den angivne anskaffelsessum 
på kr. 14.592.000 for 1.520 m2.

Det indstilles,
at projektet, som godkendtes den 28. juni 1995, annulle
res, og at der i stedet meddeles tilsagn om offentlig
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støtte til opførelse af 16 private andelsboliger på ejen
dommene matr. nr. 7 ay, 7 az, 7 aæ, 7 aø, 7 ba, 7 bb, 7 
bc, 7 bd, 7 be, 7 bf, 7 bg, 7 bh, 7 bn, 7 bo, 7 bp og 7 bq 
Slangerup by ved godkendelse af det fremsendte skema 
A på vilkår, at byggearbejderne udbydes i licitation, of
fentlig eller begrænset. Samtidig med godkendelse af 
skema A accepteres, at der stilles garanti for den del af 
realkreditlånet, som overstiger 65 % af anskaffelses
summen (18,8 %).

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Anbefalet som indstillet.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

69. Oplæg til erhvervspolitik
24.00.00 
F 2879 Lean

Byrådet bevilligede i efteråret 1994, 80.000 kr. til udar
bejdelse af et erhvervspolitisk oplæg, og Erhvervsudval
get er nu med bistand fra konsulentfirma Dybbro & 
Haastrup klar med et oplæg.

Oplægget er opbygget som en folder, hvor Byrådets 
overordnede mål er beskrevet, og der er udpeget 6 ind
satsområder, hvor der i de kommende år ydes en ekstra 
indsats.

Folderen vil efterfølgende blive udvidet med nogle en
kelte illustrationer i de angivne felter.

Indstilling: Folderen med den angivne målsætning og 
forslag til indsatsområder indstilles godkendt.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Det indstilles, at afsnit 1 "Er der noget vi kan hjælpe jer 
med ?", 2. afsnit ændres til: "Der tilstræbes et bredt 
samarbejde mellem den kommunale administration..."

Niels Frølich Nilsson ønsker den oprindelige formulering 
bibeholdt.

I øvrigt anbefales oplægget til godkendelse i Byrådet.
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70. Lokalplan nr. 27.1 for Sundbylille 
01.02.05.P16 
F 6922 dsh

Der er udarbejdet forslag til lokalplan nr. 27.1 for Sund
bylille, efter ønske fra flere beboere og på baggrund af 
Byrådets beslutning.

./. Lokalplan nr. 27.1 erstatter lokalplan 27 og fremsendes 
vedlagt.

Med det nye lokalplanforslag bliver det muligt at opføre 
mindre bygninger, så som garager, carporte, udhuse, 
udestuer, drivhuse og lignende bygninger, med en tag
hældning mindre end 45°.

Det indstilles,
at godkende forslag til lokalplan nr. 27.1 til offentliggø
relse i henhold til Planlovens kap. 6.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Anbefales.

71. Lokalplan nr. 29.1 for Hørup
01.02.05.P16
F6923 dsh

Der er udarbejdet forslag til lokalplan nr. 29.1 for Hø
rup, efter ønske fra flere beboere og på baggrund af 
Byrådets beslutning.

Lokalplan nr. 29.1 erstatter lokalplan 29 og fremsendes 
vedlagt.

Med det nye lokalplanforslag bliver det muligt at opføre 
mindre bygninger, så som garager, carporte, udhuse, 
udestuer, drivhuse og lignende bygninger, med en tag
hældning mindre end 45°.

Det indstilles,
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at godkende forslag til lokalplan nr. 29.1 til offentliggø
relse i henhold til Planlovens kap. 6.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Anbefales.

72. Retningslinier for anvendelse af bortfor- 
pagtede arealer.
13.06.03G01 
F6895 tojo

Ophør med brug af pesticider på bortforpagtede arealer.

Folketinget vedtog den 12. april 1994 et forslag til mo
tiveret dagsorden, der bl.a. indeholdt følgende afsnit:

"Folketinget konstaterer, at brugen a f  kemiske sprøj
temidler inden fo r  alle sektorer rummer en fare fo r  
grundvandet, flora  og fauna. Derfor er det vigtigt, at 
målsætningen om en halvering a f  anvendelse fra  pesti
cidhandlingsplanen fastholdes. Det er tillige vigtigt, at 
det offentlige går forrest i opfyldelsen a f  denne mål
sætning. "

Vedlagt sagen findes en redegørelse for, hvordan driften 
af Miljøministeriets arealer tilrettelægges med henblik på 
at opfylde målsætningen om halvering af bekæmpel
sesmiddelforbruget.

Slangerup Kommune bortforpagter flere landbrugsarea
ler. Vedlagt sagen ses en liste over arealernes beliggen
hed, størrelse, lejeindtægt og kontraktens udløbsdato. 
Kommunen har ikke kendskab til i hvilket omfang, der 
anvendes bekæmpelsesmidler på arealerne. I de nuvæ
rende forpagtningskontrakter er der ikke optaget be
stemmelser om brugen af bekæmpelsesmidler m.v.

Bestemmelser om generelt forbud mod anvendelse af 
bekæmpelsesmidler på de bortforpagtede landbrugsarea
ler kan optages i forpagtningskontrakten ved fornyelse. 
Der kan muligvis blive tale om, at lejeindtægten falder 
en smule, hvis et forbud gennemføres.

Disse bestemmelser kan kombineres med en handlings
plan for ophør med brugen af bekæmpelsesmidler på alle 
kommunale arealer (parker, pladser, fortove, veje m.v.), 
og som sådan udformes som en begyndelse til lokal
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Agenda 21 om brug af bekæmpelsesmidler i lokalsam
fundet.

Det indstilles,
at der i en lokal Agenda 21 indarbejdes, at alle nye for
pagtningskontrakter og udlejningskontrakter vedrørende 
kommunale arealer udformes med et generelt forbud 
mod anvendelse af bekæmpelsesmidler,

at der udarbejdes en generel målsætning for kommunens 
anvendelse af bekæmpelsesmidler som indebærer, at an
vendelsen af bekæmpelsesmidler i øvrigt bringes til op
hør i løbet af en tre-årig periode, således at der fra ud
gangen af 1998 ikke længere anvendes kemiske bekæm
pelsesmidler i kommunalt regi

Teknisk Udvalg, 7.6.1995:
Indstilling tiltrådt. Oplægget til lokal Agenda 21 drøftes 
på næste møde.

E rik Fristrøm  og Ebbe Andersen ønsker 
beslutningen på møde 7. jun i 1995, taget op til 
genforhandling.

Teknisk Udvalg, den 2.8.1995:
Udvalget besluttede at ophæve det vedtagne forbud på 
møde den 7.6.1995 mod anvendelse af 
bekæmpelsesmidler på landbrugsjord der bortforpagtes. 
Inge Nordstrøm og Ejvind Mortensen går imod 
beslutningen og ønsker sagen i byrådet.

73. Simdhedsredegørelse 94-97
16.18.10A00 
F2854 loha

Borger- og Virksomhedsudvalget drøftede på mødet 
den 6. juni 1995 det foreløbige udkast til Sundhedsre
degøreisen for Slangerup Kommune. Det blev besluttet, 
at den færdige redegørelse skulle drøftes påny på ud
valgsmødet i august. Den endelige redegørelse forelig
ger nu til politisk behandling.

Redegørelsen medsendes dagsordenen.
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Baggrundfor redegørelsen.
Der er pr. 1. januar indført nye bestemmelser for samar
bejde og planlægning mellem amter og kommuner på 
det sundhedspolitiske område. Reglerne indebærer, at 
der en gang i hver valgperiode skal udarbejdes en rede
gørelse om den kommunale indsats på sundhedsområ
det. Den kommunale redegørelse skal godkendes af 
Byrådet, inden den sendes til amtet, hvor den indgår i 
en større amtslig sundhedsplan.

Krav til redegørelsen.
De formelle krav til udarbejdelsen af redegørelsen inde
bærer, at kommunerne som minimum skal beskrive sta
tus for de kommunale sundhedsordninger, for de fore
byggende og sundhedsfremmende foranstaltninger i 
kommunen samt for sundhedsberedskabet i kommunen.

Da Slangerup Kommune har påbegyndt en større gen
nemgang samt ajourføring af beredskabsplanerne, er de 
nuværende beredskabsplaner ikke beskrevet i Sund
hedsredegøreisen.

En særskilt redegørelse for beredskabsplanerne vil blive 
fremsendt, når den nedsatte arbejdsgruppe har afleveret 
sin rapport.

Indholdet af redegørelsen ligger indenfor de nuværende 
økonomiske rammer.

Indstilling:
Det indstilles, at udvalget drøfter redegørelsen med 
henblik på politisk vedtagelse i Byrådet. '

Borger og Virksomhedsudvalget, den 8. august 
1995:
Indstilles til godkendelse i Byrådet. Medlemmerne kan 
stille forslag inden 15/9 med henblik på endelig godken
delse i Byrådet den 27/9.

Planen fremsendes til Pensionistrådet til orientering.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

74. Rammer for Sundhedsvæsen.
16.00.01P17
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Sundhedsudvalget i Frederiksborg Amt fremsender til 
høring i kommunerne: "Budgetanalyse '96 - et oplæg til 
udvikling af Frederiksborg Amts Sundhedsvæsen".

Oplægget, der er udarbejdet af amtets sundhedsforvalt
ning, er fremsat under forudsætning af:

- at der skal ske samlede besparelser på op til 75 mio. 
kr.

r at der fortsat skal være tre sygehuse og fem sygehu
senheder (Hillerød, Helsingør, Hørsholm Frederikssund 
og Esbønderup) i Frederiksborg amt.

- at der fortsat skal være adgang til skadestuefunktio
nen i Hillerød, Helsingør, Flørsholm og Frederikssund.

I oplægget er indeholdt forslag til følgende væsentlige 
omlægninger i sundhedsvæsenet:

- forslag om etablering af et eller to sygehuse for plan
lagt (elektiv) behandling.

- forslag om etablering af fødebetjening et eller to ste
der i amtet.

- forslag om etablering af fire skadecentre til afløsning 
af de nuværende tre skadestuer samt den lægevisiterede 
skadestue i Hørsholm og etablering af akutte vurde
ringsafsnit.

- beskrivelse af den iværksatte udvikling på præhospi
talsområdet (akut behandling af skader inden indbrin
gelse på sygehuset).

Oplægget blev behandlet på amtets økonomiudvalgsmø
de den 8. august, hvor der i forbindelse med anbefaling 
af høringsrunde, fremkom mindretalsindstillinger fra 
Socialdemokratiet og Socialistisk Folkeparti.

Kommunernes høringssvar skal være amtets Sundheds
forvaltning i hænde senest mandag den 11. september 
1995.

SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet
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Indstilling: Fremlægges til byrådets udtalelse uden 
indstilling.

./. Vedlagt som bilag: Høringsoplæg, Budgetanalyse '96, 
mindretalsindstillinger samt bilag med beskrivelse af for
skelle på skadestuer og skadecentre.

75. Indkøbspolitisk udmelding om varetagelse 
af etiske og miljømæssige hensyn ved indkøb.
83.00P22 
F 2881 JK

Byrådsmedlem Allan Madsen har i brev af 14. august 
1995 bedt om at følgende medtages som punkt på 
dagsordenen:

"Udover de indlysende bedst/billigste principper som 
styrer Slangerup Kommunes indkøb af varer og 
tjenesteydelse, ønsker Socialdemokratiet - under 
henvisning til Agenda 21 - at principperne tilføjes en 
etisk og miljømæssig dimension med henblik på en 
bæredygtig udvikling af jorden - og foreløbig udmøntet 
således - at kommunens indkøbere:

1. i almindelighed ikke indkøber varer/tjenesteydel- 
ser, der ikke er baseret på en bæredygtig 
udvikling, bl.a. a f hensyn til C 02 udslip, og

2. ligeledes i almindelighed ikke indkøber varer/tje- 
nesteydelser, der er produceret i samfund, der 
aktivt og bevidst medvirker til nuklear forure
ning af jordkloden.

3. Hensyn til ytrings- og åndsfrihed går dog forud 
for ovennævnte udmelding."

76. BPR-projektet, Borgerserviceforvaltnin
gen.
0015.00A00 
F 2880jk

A.
I begyndelsen af juni afleverede BPR-gruppen et ide
katalog over de mulige procesændringer, som skal
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føre til arbejdsgange/metoder der kan levere mindst 
det samme produkt som nu, men med anvendelse af 
færre ressourcer.

Samarbejdsudvalget har været styregruppe for projek- 
tet og har haft lejlighed til at drøfte BPR-gruppens 
forslag. Afdelinger og enkeltpersoner har haft lejlig
hed til at komme med bemærkninger til kataloget, og 
ledergruppen står nu overfor at skulle realisere ideer
ne.

Et af de væsentlige forslag går ud på at forenkle den 
overordnede organisering af Borgerserviceforvaltnin
gen, således at den nuværende organisering med 2 si
deordnede forvaltningschefer foreslås ændret til 1 for
valtningschef for hele Borgerserviceforvaltningen. 
Imidlertid hviler denne overordnede organisering af 
Borgerserviceforvaltningen på en Byrådsbeslutning og 
må dermed også skulle ændres af Byrådet evt. Øko
nomiudvalget.

Borgerserviceforvaltningen er p.t. efter en byrådsbe
slutning organiseret i to enheder med hver sin for
valtningschef, som i et samarbejde forestår forvaltningen 
og refererer direkte til kommunaldirektøren. De to 
forvaltningschefer i Borgerserviceforvaltningen har ikke 

./. sæde i ledergruppen. Der henvises i øvrigt til vedlagte 
bilag 1 over den nugældende overordnede organisation.

På baggrund af BPR-gruppens analyser indstiller le
dergruppen:

1. at borgerserviceforvaltningen fremover forestås 
af een forvaltningschef, som ud over at være 
forvaltningschef for hele forvaltningen også har 
den daglige ledelse af området rådgivning og 
sikring. Denne stilling foreslås nynormeret.

2. at denne forvaltningschef får sæde i ledergrup
pen.

3. at de to nuværende forvaltningschefstillinger i 
Borgerserviceforvaltningen nedlægges.



SLANGERUP KOMMUNE
Byrådet

4. at to vakante stillinger som afdelingsledere i 
h.h.v. ligningsafdelingen og rådgivningsafde
lingen nedlægges.

5. at der nynormeres en områdeleder i skattefor
valtningen hvis hovedopgave er faglig super
visering af medarbejdere i skattespørgsmål.

6. at Psykologkontoret overgår som en selvstæn
dig virksomhed under Kultur og Virksomheds
forvaltningen.

7. at ejendomsskattekontoret overføres til Teknisk 
forvaltning

Den samlede besparelse forventes at svare til to fuld
tidsstillinger på ledelsesniveau. (BPR-gruppen har 
opgjort besparelsen til 2740 timer på årsbasis)

./. Der henvises iøvrigt til vedlagte organisationsdiagram
2.

Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Udsættes til ekstraordinært møde mandag den 21. 
august 1995.

Eventuelt.
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77. Orientering og efterretning.

Referater
Ledergruppen
Slangerup Gjæstgivergaards bestyrelsesmøder

78. BPR-projektet, Borgerserviceforvaltnin
gen.
0015.00A00 
F 2880
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Økonomiudvalget, den 15. august 1995:
Udsættes til ekstraordinært møde mandag den 21. 
august 1995.

78. Ansøgning om alkoholbevilling.
22.02.02G01 
F 2770
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Eventuelt

/7 /
M ødet slut Id.:

Dag og år Formandens
initialer

23. august 1995

<?pt (



Ændringsforslag til pkt. 72 på Byrådets møde d. 23. august 1995.

I bestræbelserne på at fremme sprøjtefri jordbrug, er Byrådet indstillet på at acceptere en lavere 
forpagtningsindtægt på de arealer som kommunen bortforpagter.

Derfor skal arealer som udbydes i forpagtning i 1995 og 1996 udbydes således, at bydende der 
garanterer sprøjtefri dyrkning gives fortrin frem for bydende der vil braklægge eller dyrke med 
anvendelse af sprøjtemidler.

For arealer der udbydes efter 1996, skal der i forbindelse med arbejdet med "Agenda 21", laves en 
handlingsplan som sigter mod at alle kommunale arealer hurtigst mulig overgår til sprøjtefri 
dyrkning.


